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2 AKTUAALNE

Loksa linnapea ja Kuusalu vallavolikogu liige

Värner Lootsmann 
võtab kodanikke vastu 

igal neljapäeval 
kell 14.00-16.00

Vastuvõtule registreerida eelnevalt 
üks nädal ette sekretäri juures 

või tel 6031253

Loksa Kandi Ajaleht LOKSA ELU

tiraaž 5200
väljaandja: Loksa Linnavalitsus

aadress: Tallinna tn 45, 74806 Loksa linn
telefon: 603 1253

e-post: linn@loksa.ee

koduleht: www.loksalinn.ee

LOKSA LINNAPEA VEERG

Informatsioon
Kuna Loksa linnavolikogu liige Ilmi Ternovskaja jagab 
linnaelanikele valeinformatsiooni, et soojusenergia hind tõuseb 
Loksa linnas vähemalt 14%, peame vajalikuks edastada soojatootja 
N.R.Energy OÜ pressiteate selle kohta, et  soojusenergia 1MWh 
hind alaneb 11. veebruarist 3,86 euro võrra.

Loksa Elu

N.R. Energy OÜ uudised
Alates 11. veebruarist alaneb Loksa võrgupiirkonnas müüdava 
soojusenergia 1 MWh hind seniselt 79,35 eurolt 75,49 euroni, ehk 3,86 
euro võrra. Sellele hinnale lisandub käibemaks.

N.R. Energy OÜ on alustanud ettevalmistavate töödega Loksa linna 
kaugküttetorustike rekonstrueerimiseks ja arendamiseks. Kokku 
on plaanis rekonstrueerida ligikaudu 4 kilomeetrit amortiseerunud 
torustikke, lisaks veel rajada 1,5 kilomeetri ulatuses uusi. 
N.R. Energy OÜ’l on plaanis projekti elluviimiseks taotleda toetust ka 
SA Keskkonnainvesteeringute Keskusest.

N.R. Energy OÜ juhatuse liikme Ahto Tisleri sõnul on investeeringu 
eesmärgiks soojuskadude vähendamine ja soojusenergia tarnekindluse 
tagamine. Tööd planeeritakse teostada 2016. aasta jooksul.

Alates 01.02.2016.a on 
Loksa perearstidel uus 

registratuuri 
telefoninumber – 662 5115

Kõikidele Teie küsimustele 
sellel numbril vastab 

registraator kell 8.00-12.30.
Vajadusel registraator 

ühendab kõne perearsti 
kabinetti. 

Analüüside vastused ja 
muude küsimustega palume 
helistada endistel perearsti 

numbritel otse perearsti 
kabinetti  kell  13.00-14.00.

Loksa perearstid: 
Tatjana Proskurina, 

Tatjana Nugis, Mall Idavain

Loksa linna tunnustatavad 2016 Eesti Vabariigi 98. aastapäeva 
aktusel Loksa Gümnaasiumi saalis

Teenetemärgid:
Urve Toompuu
Jelizaveta Migatšova

Aumärgid:
Margit Amer
Riina Paartalu
Hannes Peetermann
Nadežda Fjodorova
Ljubov Karofeld

Aasta Noor:
Marko Kurisoo

Tänukirjad:
Valentina Jeršova
Tatiana Gushchina
Nikolay Sizov
Tatjana Boitsova
Valdemara Čičigeševa
Niina Malkus
Alla Sitnikova
Viktor Fjodorov
Riina Juhkami
Tarmo Amer
Marina Letfullina
Õnne Teern
Ülle Mikiver
Antonina Gusseva
Tatjana Serebrjakova
Ekaterina Politko
Tamara Koppel

AASTA 2015 LINNAPEA PILGU LÄBI JA 
MIDA OOTAME PUNASE AHVI AASTALT

Kuidas iseloomustada möödunud 
– 2015 aastat?
Ütlesin juba läinud aasta algul, 
et ees ootav aasta tuleb töine. 
Kordaksin neid sõnu nüüdki – 
loksalastele nagu ka enamikule 
eestimaalastele oli aasta töine 
ja keeruline. Ma ei jaganud 
liigset hurraaoptimismi, et Eesti 
majandus puha tõusu teel ja 
kõik üliõnnelikud. Ka pingeline 
poliitikaaasta vajutab oma jälje 
kõigi meie arusaama turvalisest 
Euroopast. Lõkkele puhutud 
sõjakolded, läbikukkunud 
pagulaspoliitika, naftakriis – need 
on vaid olulisemad näited, et 
elu siin maa peal on kuratlikult 

habras ja keeruline. Eesti poliitikat iseloomustab peale üleüldiste 
probleemide aga meie poliitikute soov tegeleda asendustegevusega, et 
kuidagi varjata tegelikke, rahva jaoks olulisi raskusi. Meil on tuhandeid 
puudustkannatavaid lapsi, aga meie otsime võimalusi tulevikus meile 
saabuvate pagulaste parimate elamistingimuste loomiseks. Me kuuleme 
pidevalt koondamisähvardustest ja koondamistest, aga meie poliitikud 
arutavad kuude kaupa, kas kaks mees (või kaks naist) voodis on parem kui 
mees ja naine voodis. Ja kuidas selle segaelu taustal suurendada eestlaste 
arvu 2-kordseks – vaevalt valutavad selle üle pead isegi nende utoopiliste 
ideede levitajad. Miks püütakse võltsoptimismiga inimeste toonust tõsta – 
kas tõesti meie eriti vabade erakondade poliitikud Toompeal usuvad oma 
populistlikke ja üleöö muutuvaid ideid ja mõtteid? Kahjuks tundub see nii 
olevat.

Kas midagi ka rõõmustab?
Loomulikult. Rahvas ei saa ju tuulelipuna käituda, tema ei saa elada roo-
sades unenägudes, vaid peab oma toimetamistes arvestama tänast päeva 
– aega ja kohta, kus ta elab, kus elab tema pere. Ja loksalased on olnud 
tublid. Vaatamata raskustele, mille tõi kaasa Loksa laevatehase omaniku 
vahetus 2009/2010 aastal ja sellega kaasnev enam kui 500 töökoha 
koondamine koos ca 700,0 tuh.euro kadumisega iga-aastasest Loksa linna 
eelarvest, oleme tänu loksalaste tublidusele täna uuesti vaiksel tõusuteel 
ja lähikuud peaksid optimismi üksnes suurendama. Vaatamata rasketele 
aastatele oleme suutnud  korralikult investeerida – viimase kaheksa 
aasta jooksul nii sotsiaalobjektidesse kui ka infrastruktuuri. Ujula, 
tasapisi uuenev Kultuurikeskus ja Muusikakool, korralik Gümnaasiumi 
õpikeskkond ja tublid õpilased, renoveeritud linna biopuhasti ja veevärk, 
renoveeritud lasteaed – seda kõike polegi vähe. Loksa linn on viimase 
kaheksa aasta jooksul investeerinud linna elukeskkonna parandamiseks 
ca 11,0 milj.eurot, mis teeb iga loksalase kohta ligi 4000,0 eurot, mis on 
üle kahe korra rohkem meie headest naabritest, kes ei pidanud üle elama 
sadade töökohtade kadumist.
2015. a avati eraettevõtja poolt Loksal korralik Eakate Kodu neile, kes 
vajavad tuge ja abi. Aktiivselt tegutsevad meie pensionäride ühendused. 
Üle mitme aasta praktiliselt peatus linna elanikkonna vähenemine. 
Loomulikult see kõik rõõmustab.

Mida toob Punase Ahvi aasta Loksale?
Mina horoskoopidesse ja tähemärkidesse väga tõsiselt ei suhtu (võib-olla 
peaksi!) aga näen, et seekordne Punane Ahv võiks tuua loksalaste parema 
aasta kui mitmed varasemad. Usun, et endises Vene Gümnaasiumi hoonete 
kompleksis saab hoo sisse pikalt ettevalmistatud aparaaditootmine ja 
uuele arengule pärast seisakut läheb vastu ka endine Loksa Laeva-
tehas (võimalik, et uue firmamärgi all). Uued töökohad peaksid 
rõõmustama mitte ainult loksalasi.
Kinnitan, et ka Loksa kandi elanike tervishoiuteenuste laieneb ja saab uue 
kvaliteedi.
Hea meel on tõdeda, et olemasolevate linna poolt antavate sotsiaalteenuste 
kõrvale lisandus 2016. aasta 1. jaanuarist veel üks täiendav toetus – Loksa 
linna mittetöötavale 70+ pensionärile pensionilisa 50 eurot.
See ei ole küll suur summa, aga usun, et  leevenduseks ikka.

Kindlasti ei saa me mööda vaadata taas käivitatud haldusreformist. Olin 
Harju maavanemana arvamusel, et Eesti vajab korrastatud riigihaldust ja 
omavalitsussüsteemi. Kas tänane väljakäidud projekt seda täidab, selles 
ma kindel ei ole. Eesmärkideks ja kriteeriumiteks ei peaks olema mitte 
km²-id ja elanike arv, vaid eeskätt elanikele antavate teenuste maht ja 
kvaliteet. Ja siin asjad paljudel juhtudel ei haaku. Aga elame – näeme! 
Loksa linn on teinud ettepanekud ühinemisläbirääkimiste alustamiseks 
Kuusalu vallale, aga ka sõpradele Lääne-Virumaalt: Vihula vallale, 
Haljala vallale ja Kadrina vallale. Kuidas arvavad naabrid, saame kuu-
kahe jooksul teada. Aga kinnitan, et Loksa linn seab vabatahtlikul 
ühinemisel eesmärgiks üksnes ja ainult kõigi osapoolte võrdse partnerluse.

Loksa linn astub kindlalt vastu Eesti riigi sünnipäevale. Perekondlikku 
õnne, tervist ja jõudu kõikidele loksalastele ja Loksa naabritele.

Värner Lootsmann, linnapea

Mihhail Stelmah
Zoja Linjova
Vladimir Ivanov
Lauri Metus
Kaire Kotkas
Õnnela Tedrekin
Tiina Murdvee
Helle Lootsmann
Marija Kudrjakova
Rainer Lapp
Ille Piibemann
Andres Kaskla
Laivi Kirsipuu

Vladimir Novikov
Iryna Romanova
Tõnu Metsar
Sergei Kovalenko
Monika Tõnning
Oksana Golikova
Marika Lahe
Merike Moks
Jaanus Jalakas
Ahti Udam
Vladimir Kholod 
Heiki Tudre
Nelli Himitševa
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Veebruaris on volikogu pidanud 
kaks istungit. 

- Volikogu võttis vastu Loksa 
linna 2016. aasta eelarve, 
mille põhitegevuse tulude 
kogumaht on 3 233133 eurot ja 
põhitegevuse kulud 3020096 
eurot. Investeeringuteks on 
kavandatud 131923 eurot ja 
finantseerimistegevuseks 107789  
eurot. Määrust rakendatakse 
1. jaanuarist 2016. 

Eelarvega saab tutvuda Loksa linna 
kodulehel http://www.loksalinn.ee/
eelarve-2016

- Volikogu muutis Loksa linna 
eelarvestrateegiat aastani 
2019 seoses riigi poolt koolide 
pidamiseks antava toetusfondi 
andmete korrigeerimisega. 
Eelarvestrateegia on arengukavast 
tulenev selgitustega finantsplaan, 

Linnavolikogu tegevusest
selle vastuvõtmine ja muutmine 
kuulub volikogu ainupädevusse. 
Rohkem infot - http://www.
loksalinn.ee/arengukavad

- Volikogu tegi muudatuse Loksa 
linna põhimääruses –paragrahvis 
10 kirjutati veelgi põhjalikumalt 
lahti arupärimisega seotud mõisted 
ja nõuded. 
Loodetavasti aitab muudatus 
volikogu liikmeid asjalike 
arupärimiste koostamisel.

- Volikogu otsustas, et Eesti 
Vabariigi 98. aastapäeval antakse 
Loksa linna Teenetemärgid 
Loksa Gümnaasiumi eesti keele 
õpetajale Urve Toompuule 
ja Loksa Lasteaia endisele 
juhatajale Jelizaveta Migatšovale. 
Loksa linna tunnustuse pälvib 
õpetaja Urve Toompuu Loksa 
kandi elu edendamise ning eesti 
keele ja kultuuri hoidmise eest, 

Jelizaveta Migatšova –pikaaegse 
tähelepanuväärse panuse eest Loksa 
hariduselu edendamisel.

- Volikogu otsustas anda Loksa 
linna aunimetuse „Aasta Noor” 
Loksa Gümnaasiumi 12. klassi 
õpilasele Marko Kurisoole. 

Marko on kooli õpilasesinduse 
asepresident ja noorteürituste 
korraldamise eestvedaja ja vastutaja.
Kõigile autasustatuile õnnitlused 
Loksa Linnavolikogu poolt!

- Volikogu otsustas jagada linna 
omandis oleva 256218 m² suuruse 
kinnistu Mere tn 14 kolmeks 
kinnistuks. Samuti taotletakse 
keskkonnaministrilt luba Mere tn 
14 kinnistu jagamisel moodustatud 
kahe maaüksuse Mere tn 4a ja 
Mere tn 4b sihtotstarbe muutmiseks 
ärimaaks ja nende maaüksuste 
võõrandamiseks.

- Volikogu otsustas võõrandada 
avalikul enampakkumisel 
Tallinna linnas Kesklinna 
linnaosas Magdaleena tn 4 
asuvast kinnistust pindala 
5811 m2 Loksa linna 
kaasomandisse kuuluva 1/14 
suuruse mõttelise osa. Avaliku 
enampakkumise alghinnaks määrati 
30 000 (kolmkümmend tuhat) eurot.

- Volikogu otsustas alustada 
pärandvara omandamise aadressil 
Posti tn 28-2 Loksa linn, 2-toaline 
korter üldpinnaga 46,1 m2.

- Volikogu otsustas taotleda Loksa 
linna munitsipaalomandisse neli 
maatükki: Papli tänav 1a pindalaga 
1645 m², Metsa tänav 11a pindalaga 
8 253 m², Männi tänav 8a pindalaga 
19 491 m², Tallinna tänav 4b 
pindalaga 4 806 m². Maa saamisel 
munitsipaalomandisse on linnal 
võimalik, tulenevalt arengukavast 

ja linna vajadustest, ise otsustada, 
kuidas neid maid kasutada.
- Volikogu otsustas tagada 
omafinantseeringu summas 
57433,00 eurot Ettevõtluse 
Arendamise Sihtasutusele esitatava 
projektile „Loksa bussiterminali 
renoveerimine“. 
Loksa linn osaleb Harjumaa 
piirkondade konkurentsivõime 
tugevdamise meetmes Loksa 
bussiterminali renoveerimise 
projektiga, mille realiseerimise 
kogumaksumuseks kujuneb 
ca 350 tuhat eurot.

Loksa Linnavalitsuse ja 
Linnavolikogu tegevuse kohta saate 
rohkem infot linna kodulehelt 
http://www.loksalinn.ee/kontaktid1 

Rein Heina 
Volikogu esimees

Meie aktiivsed vabaühendused
On hea näha, kui palju on meie väikeses Loksa linnas aktiivseid ja tegusaid inimesi.
Pärna tn 1 hoone uksel võib näha nimesilti MTÜ Rannamännid. Siin hoones tegutsevad selle ühenduse liikmed. 
Enamasti tullakse kokku igal teisipäeval ja neljapäeval. Nendel nädalapäevadel on võimalik kõigil külastada 
siin ruumides üles pandud käsitöö näitust. Samas saab osta kauneid käsitööesemeid sokkidest- kinnastest kuni 
põrandavaipadeni välja. 

Uksed on liikmetele avatud kogu aeg ning käsitööõpe toimub kokkulepitud ajal. Sellepärast võib valgustatud aknaid 
näha varahommikul ja hilisõhtulgi. Kuigi vabaühenduse liikmed on pensionieas, võtab projektitegevusest ja käsitööga 
tegelemisest osa suur hulk Loksa linna ja naabervaldade noori. Käimas on projekt „Rahvusliku käsitöötehnikate 
täiendamine ja arendamine läbi koolituste“, millest võtab osa 25 noort ja sama palju ühenduse liikmeid. Projekt 
hõlmab mitmeid erinevaid koolitusi nagu viltimine, keraamikatööd ja infopäevaga Pärnus Maarja Magdaleena Gildi 
töötubades. Projekti rahastab KÜSK summas 1492, 00 €.

MTÜ Rannamännid eestvedamisel on loodud kaks eakate tantsurühma. Tantsudega esinetakse peaaegu kõikidel 
Loksa linna üritustel ja ka väljapool. Juhendajateks on Riina Juhkami ja Kaili Peetermann. Vabaühenduse liikmed ei 
puudu üheltki ürituselt, olgu see emade-, isadepäev, jaani- või vastlapäev. Aktiivne elu hoiab inimesi kaua õnnelikuna 
ja tervena.

Laivi Kirsipuu
MTÜ Rannamännid liige

LEADER info projektitoetuse taotlejale 
Algamas on uus Leader periood, kevadvoor on avatud 4.-17. aprillini 
2016. 
Loe põhjalikult, süvene, mõtle oma projektid läbi, konsulteeri, käi 
koolitustel ja taotle oma tegevusteks toetust, kuid kõigepealt loe allolev 
infokiri põhjalikult läbi. Arenduskoja LEADER projektitaotluste 
kevadvoor on avatud 4.–17. aprillini 2016. Projektitaotlusi saab esitada 
meetmetesse M 2.1, M 2.2, M 3.1 ja M 3.2. Meetmetega saab tutvuda 
arenduskoja kodulehel. 
Arenduskoja LEADER projektitaotluste sügisvoor on avatud 12.–21. 
september 2016. Projektitaotlusi saab esitada meetmetesse M 1.1 ja 
M 1.2. Sügisvooru infopäevad toimuvad augustis 2016. Kuupäevad on 
täpsustamisel
MTÜ Arenduskoda annab teada, et kevadvooru LEADER infopäevad 
toimuvad järgmistel kuupäevadel ja aegadel: 
      Kolgaküla rahvamaja – 1. märts kell 17 
      Kuusalu rahvamaja – 3. märts kell 17 
      Palmse külastuskeskus – 8. märts kell 17 
      Lehtse kultuurimaja – 9. märts kell 17 
      Kadrina raamatukogu – 10. märts kell 17 
Palun leida endale siit siis sobivaim aeg ning registreerida aadressil 
arenduskoda@arenduskoda.ee.

Lisaks alustab MTÜ Arenduskoda ka äriplaanide koostamise koolitusega. 
Arenduskoda korraldab juhatuse poolt kinnitatud äriplaani koostamiseks 
tasuta koolituse, kuna ettevõtlust toetavates meetmetes on äriplaan 
taotluse juurde nõutav kohustuslik lisa. 
Koolituse läbiviija on OÜ KT Europroject Management.  
Koolitus on neile äri- ja III-sektori esindajatele, kes soovivad koostada 
ise äriplaani ja esitada taotlust sügisvooru. 
Koht: Arenduskoda (Roheline 19, Tapa) 
Ajakava: 
Koolituse pikkuseks on kokku 30 tundi 
      1. moodul 2. märts 2016 – kl 10–17 
      2. moodul 9. märts 2016 – kl 10–17 
      3. moodul 16. märts 2016 – kl 10–17 
      4. moodul 23. märts 2016 – kl 10–17 
      5. moodul 30. märts 2016 – kl 10–17
Äriplaani koostamise koolitusele soovijad peavad kindlasti ennast 
26. veebruariks registreerima e-postil: arenduskoda@arenduskoda.ee.
Peale infopäevade toimumist (viimane 10. märtsil Kadrinas) on võimalik 
hakata ka broneerima aegasid konsultatsioonideks Tapal. Jooksvalt saab 
konsultatsioone e-postil, kuid arvestusega, et enne MTÜ Arenduskoda 
strateegia heakskiitmist Maaeluministeeriumi (eeldatavalt veebruari 
lõpp) poolt võib tulla veel muudatusi. PRIA poolt on kinnitatud vormid 
internetis aadressil: http://www.pria.ee/et/toetused/valdkond/leader/
leader_tegevusgrupi_toetus2015/ 
Nende materjalide juures tuleb arvestada, et saate ette valmistada vormil, 
kuid taotlemine on elektrooniline läbi e-PRIA taotluste elektroonilise 
keskkonna. Vormid saavad olema lähiajal ka MTÜ Arenduskoda 
kodulehel: www.arenduskoda.ee.
Parimat, edu taotlemisel ja täiendava info korral,

Tiina Vilu 
MTÜ Arenduskoda 

Projektide konsultant 
Tel 515 5249

    Käsitöö näitus-müük
MTÜ Rannamännid tegusate käsitöötegijate tööde näitus-müük on 
avatud Pärna tn 1b Loksa. Käsitöö näitus-müük on avatud: 
   T: 10.00-13.00
   N: 10.00-13.00 
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Kolga elanik Ott Sandrak – kas 
väärikamalt pole võimalik!?

2017. aasta riigihaldusreform peab tooma Eestile uue hingamise. Tahame ju säilitada Maarjamaad tulevastele 
põlvedele, seda vaatamata elanikkonna vananemisele, väljarändele ja riigi erinevate regioonide ohtlikult 
ebaühtlasele arengule. Kui seda tõesti tahame, siis peame me kõik koos otsima, leidma lahendusi ning 
kasutama võimalusi, mis aitavad jõuda eesmärgile.

Eeltoodu ajendas Loksa linnavõimu kutsuma läbirääkimiste laua taha naaberomavalitsuste esindajad, et 
kuulda nende mõtteid kavandatavast reformist. Seetõttu olin ebameeldivalt üllatunud, kui lugesin 3. veebruari 
Sõnumitoojast ajaloolase Ott Sandraku üllitist „Lahemaa rajoon? Tänan, ei!“ Sedavõrd kategoorilist, inetut 
ja arrogantset suhtumist Loksa linna ettepanekusse - moodustada viie omavalitsusüksuse baasil põhjaranniku 
suurim ja võimekam omavalitsus - ei oleks ajaloolasest kirjutajalt küll osanud oodata. Veelgi enam. Nimetada 
võimalikku uut haldusüksust halvustavalt Lahemaa rajooniks ja teades, mis eesmärgil ja kuidas nõukogude 
ajal meie isamaal reforme tehti – ei ole ennast intellektuaaliks pidavale mehele kohane. Elukogenud inimene 
enne mõtleb ja siis ütleb, ajaloolane oskab sündmusi mõista ja hinnata ajastu kontekstis. 

Antud loo kirjutamisel on teadmamehel kõigest sellest puudu jäänud. Tundub, et lugu kirjutades ja suurvalla 
piire silme ette manades meenus härra Sandrakule Oti lapsepõlv – rahvarohke ja vilgas külaelu, kehvad 
teed ja side rajoonikeskusega. Ja nüüd arvavad linnaisad, et sellist maalahmakat on võimalik hallata ja 
inimhulkade kooselu korraldada. On ikka küll, hr Sandrak - kui on mure tuleviku pärast ja soov rahva elu 
paremaks muuta! Loomulikult peab ka riik astuma samme selle nimel, et tänastest valdadest-linnadest kui 
keskvõimu ripatsitest saaksid rahva oma valitsused.
Kuidas vastavad Loksa Linnavolikogu ettepanekule Kuusalu, Vihula, Kadrina ja Haljala vald, saame teada 
juba lähinädalatel. Siis selgub, kas ja kes istuvad läbirääkimiste laua taha ja milliste tulemusteni 2016. aasta 
lõpuks jõutakse. Loomulikult peaks ütlema ühinemise teemal otsustava sõna sekka ka rahvas kuigi seni see 
nii pole läinud. Mäletab ehk ajaloolane Sandrak, et Loksa valla liitmisel Kuusalu valla külge andsid oma 
„jah“ sõna vaid 126 Loksa valla elanikku. Rahva tahteavalduseks on seda pisut palju nimetada. Aga ega 
seetõttu täna ühinemisprotsessi algatamise suunal kõlavaid ei-hüüatusi tasu veel tõsiselt võtta. Võimaliku 
ühinemise plussid ja miinused räägivad ja vaidlevad selgeks omavalitsuste töögrupid. Siis meenutame, miks 
ei asu Loksa linn Lahemaa Rahvuspargis ja kuigi me Tapaga ühineda ei kavatse, konstateerime – Loksa on 
samuti nagu Tapa mehine linnake, mis on täna tõmbekeskuseks ligi 6000 Loksa, Kuusalu ja Vihula valla 
elanikule.

Kahjuks õhkub loos taaskord vaenu Loksa linna ja tema elanike suunal. Härra Sandrak tahab jälle tulla 
Loksa linna kasima. Tema rahustamiseks ütlen, et võrdluses Tapa linnaga ja Kuusalu vallaga (ka Kolgaga) 
pole Loksa linnal häbeneda midagi! Kui endise Lahemaa Kaubamaja hoone välja arvata, siis laudadega 
kinnilöödud akendega maju on Loksa linnas raskem leida kui Ott Sandraku kodukohas. Vastuseks Ott 
Sandraku solvangutele Loksa linna aadressil, on mul veelkord heameel teatada, et 3000 elanikuga Loksa on 
investeerinud 2008. aastast ühe elaniku kohta 3896 eurot, mis ületab Kuusalu valla sama näitajat 3 kordselt.
Meeldetuletuseks Ott Sandrakule, et erinevalt kindral Laidonerist, kes 1919. aastal lätlastele koha kätte 
näitas, kui nad tulid endale Valga linna nõudma, ei pidanud Kuusalu vald aastatel 2004-2005 ränkrasket 
vereohvritega võitlust, et liita enda külge Loksa vald. See oli rahva seljataga tollaste vallajuhtide tehtud 
kokkuleppe tulemus, kusjuures „võidetutel“ – nii alamatel kui ülematel, tõmmati Kuusalu valla tollaste 
juhtide poolt „nahk üle kõrvade“. Soovitan lugeda Ott Sandrakul 2005.a sügiseses „Sõnumitoojas“ avaldatud 
kurba artiklikest „Üksinda edasi“.
Kuid lõpetuseks arvan minagi, et ükskord me ühineme niikui nii! Võib-olla juhtub see isegi aastal 2017, mil 
möödub 60 aastat Loksa rajooni likvideerimisest ja Ott Sandraku sünnist?

               

Möödunud valimiskampaanias oli 
Kuusalus Kirtsi/Kirsmani valimis-
liidu üheks lubaduseks soojustada 
Kiiu mõisa fassaad ja parandada val-
laametnike töötingimusi. Igati head 
ja vajalikud soovid! Koalitsioonile-
pingu sõlmimisel Reformierakon-
naga kõneldi remondi maksumusest 
viis-kuussada tuhat eurot. Eelarve-
komisjoni  aruteludel selgus, et sel-
lise rahaga Kiiu mõisa renoveerida 
pole võimalik. Maksumus läheb 
kordades suuremaks. Soovitasime 
vallavalitsusel ja volikogul laenu-
võtmisega mitte kiirustada, vaid eel-
nevalt teha ehitusprojekt, et saada 
teada esialgne maksumus. Kiiu 
mõisa renoveerimise tegelik maksu-
mus selgub peale riigihanke korral-
damist. Ehitaja ütleb lõpliku maksu-
muse. Paraku volikogu ei kuulanud 
eelarvekomisjoni valdava enamuse 
nõu ja võttis kevadel vastu laenuot-
suse - 800 000 tuhat läheb renoveeri-
misele ja 200 000 tuhat uue mööbli 
soetamiseks. Olin eelarvekomisjoni 
enamuse arvamusega solidaarne ja 
astusin protesti märgiks eelarve-
komisjoni esimehe kohalt tagasi. Tä-
naseks on saanud tõeks, et eelarve-
komisjonil oli õigus. Projekteerija 
esmane maksumus tuli 1,2 miljonit. 

Siis palus vallavanem projekteerijal 
teha nn säästuprojekt odavamate ma-
terjalidega ja teiste kokkuhoiu või-
malustega maksumusega mitte üle 
miljoni euro. Et valla maksumaks-
jate raha majanduslikumalt kasu-
tada, tuleks kaaluda ka alternatiiv-
seid variante. Esiteks ehitada täiesti 
uus nn nullenergia hoone. Sellised 
edumeelsed projektid on juba rea-
liseerunud näiteks Rakvere linna 
passiivmajadena. Maksumus tuleb 
võrreldes Kiiu mõisa põrandapinna-
ga odavam ja mis peamine - hilisem 
ekspluatatsioon on väga väike. Mõi-
sa hoone tuleks aga müüa erainves-
torile, kes selle korda teeb. Teiseks 
- Kuusalu Keskkooli on aastaid vae-
vanud ruumipuudus. Sellel aastal tuli 
neli esimest klassi ja õpetajate toast 
oli vaja ümber ehitada klassiruum. 
Noorõpetajad ei võtnud vastu kooli 
tööpakkumisi, kuna puudusid isikli-
kud kabinetid jne. Olen alati poolda-
nud seda ideed ,et ühiskondlikud 
hooned oleks ööpäevas võimalikult 
rohkem kasutuses. Mõistlik, majan-
duslikult põhjendatud lahend oleks 
järgmine. Ehitada Kuusalu KK juur-
de algklassidemaja/Muusika Kool. 
Hommikuti oleks hoone kasutuses 
algklassidel ja õhtupoolikul Muusi-

valla ideel on jumet. Loksa linnal, 
Anija, Raasiku, ja Jõelähtme val-
dadel on korralikud vallamajad ole-
mas. Kiiu mõisa renoveerimine on 
selles kontekstis täielik pahatahtlik 
mõttetus. Vallavanem Kirtsi on vo-
likogu istungil kinnitanud, et kui 
Kiiu mõisast hiljem ka vallavalituse 
hoonet ei saa, siis on renoveeritud 
hoone võimalik anda kogukonnale – 
rahvale. Aga millisele rahvale – kas 
mitte hoopis MTÜ-le Kiiu Arendus, 
mille asutajad on tänane ja eelmine 
Kuusalu vallavanem. Kutsun Kuusa-
lu volikogu liikmeid käituma targa 
peremehena ja ütlema otsustavalt ei 
Kiiu mõisa renoveerimisele.

Margus Soom
Kuusalu volikogu liige, 

Reformierakond
Endine eelarvekomisjoni esimees

Kuusalu valla ja Loksa linna ühinemise 
teevad teoks hea tahtega targad inimesed
Kõik on kuulnud Eestis ees seisvast omavalitsuste reformist. Palju on sellest räägitud ka siin – Kuusalu/
Loksa kandis. On üsna tõenäoline, et Kuusalu vald ja Loksa linn ühinevad, kuna tegemist on omavahel 
seotud ja tegevustes läbi põimunud omavalitsustega. Ettevalmistused on aga selles järgus, nagu saab 
lugeda ajakirjandusest ja sotsiaalmeediast – käib vaid oma õiguste tõestamine aga sisulist arutelu ei toimu. 
Tõtt tunnistades tuleb öelda, et nii öelda positiivset programmi pole esitatud. Minevikus kaevamine, et 
teha selgeks, kes mida on öelnud, ning naabrite pihta noolte pildumine ei aita täna kuigivõrd edasi. Kuid 
just seda iseloomustab täna Kuusalu vallavolikogus toimuv. Selle asemel, et teha Loksa linnale korralik 
ettepanek ühinemisläbirääkimiste alustamiseks, klopsiti Kirsmani ja Kirtsi eestvõttel mingi sõnastust, 
tuginedes 8 aasta tagustele otsustele. Pole kindel, kas vallajuhid isegi aru said, mis oli nende eesmärk, kui 
midagi head selline algus ei tõuta.

Eelmise aasta lõpus Kirsmani initsiatiivil loodud komisjoni loomine oli õigustühine nagu märkis ka 
Harju maavanem Ülle Rajasalu, kes soovitas alustada soovi korral kõike uuesti ja laiemalt mõeldes. Aga 
Kirsman/ Kirtsi ajavad ikka „oma asja“. Vähe sellest, et volikogus pole ühinemiste teemat veel üldse 
arutatud, isegi too Kirsmani „komisjon” pole koos käinud….aga võib-olla ei peagi, ta ju õigustühine. 
Ainus info, mis imbub läbi mitteametlike kanalite, on see et Kirsman ja Kirtsi kohtuvad kuskil kellegagi!?
Arvame, et kui ei taheta toolist mööda istuda, tuleb alustada konstruktiivseid arutelusid. Loksa linna 
volikogu on oma ettepanekud teinud ja sellega läbirääkimistele tee avanud. Nüüd on aeg teha inventuur, 
mis on Kuusalu vallal, mis Loksa linnal nö veimevakas. Selge, et Loksa linna ja Kuusalu valla ühinemisega 
saadakse suure pindalaga üsna rahvarohke omavalitsus. Mis on plussid, mis miinused? Milline on tulevase 
omavalitsuse tulubaas ja kui suur oleks prognoositav tulu? Kui palju on kokku munitsipaalettevõtteid ning 
mis järjel need on, mis on munitsipaalettevõtete perspektiiv? Missuguseks kujuneb sotsiaal- ja muude 
toetuste vajadus? Kus hakkab olema valla keskus... ? Sada muud küsimust, mida küsivad ka inimesed.
Et olla Kuusalu valla ja Loksa linna liitumiseks hästi valmistunud, tuleb nende küsimustega koheselt 
senisest palju hoogsamalt ja avatumalt tegelema hakata. Üks vallakodanik tegi päris mõistliku ettepaneku: 
et vähendada pingeid ja ambitsioone, võiks moodustatav ühinemiskomisjon koosneda valla ja linna 
tavakodanikest ning omavalitsuste juhid ja ametnikud võiksid olla nende juures konsultantidena. Miks 
mitte! Kui Kuusalu valla koalitsioon (loe vallajuhid) ise hakkama ei saa, las otsustab rahvas – valla 
maksumaksaja.

Vaadates Kuusalu valla ja Loksa linna tänast olukorda on näha, et mõlemas on tehtud edusamme. 
Vastupidiselt Ott Sandraku hiljutisele artiklile Sõnumitoojas, tundub meile, et Loksa linn on heakorrastatud 
ning perspektiivitunnetusega omavalitsus. Lahmivate ja alusetult põhjendamatute ja faktivigadega 
artiklite kirjutamisega naabrid ei lähene vaid hoopis kaugenevad. Tuleb tunnustada Loksa linna elanikke 
ja juhtkonda, kes linna raskesse majanduslikku seisu sattununa pärast Loksa Laevatehase seiskumist 
2010. a, on ikka hoolinud Loksast kui kodust ja suutnud tänaseks linnamajanduse korrastada. Ka Kuusalu 
vallal jagub täna piisavalt küsimusi, mille lahendamine koos Loksa linnaga oleks kindlasti mõistlikum ja 
ka hõlpsam. Tigetsemine ja vihkav suhtumine (eriti rahvusküsimuses) siin kaasa ei aita. Kõige tähtsam on 
teha majanduslikult põhjendatud ja ettepoole vaatavaid plaane, osata raha säästlikult kasutada ning olla 
koostöövõimelised.

kakoolil jt huviringidel. Nii jääks 
ära laste ja lastevanemate tülikas 
liikumine kahe kaugel asuva hoone 
vahel. Vabanevasse Muusikakooli 
koliks aga vallamaja. Sama raha eest 
oleks lahendatud kaks probleemi. 
Kolmandaks - käimas on suure ula-
tusega haldusreform, aga Kuusalu 
Kirtsi-Kirsmani koalitsioon näeb 

haldusreformina vaid võimalust, 
kuidas nn ühinemispreemiaga täita 
Kiiu mõisa renoveerimise finants-
tühimikku. See ei ole riigimehelik 
käitumine.
Lähitulevikus on alla kümne tuhande 
elanikuga vallad väikevallad. Suure 
tõenäosusega tekkib lähiaastatel nn 
Ida Harju vald. Ka Lahemaa suur-

Kiiu mõisa renoveerimine on majanduslikult rumal ja poliitiliselt vastutustundetu ja pahatahtlik

Sulev Valdmaa                                                                                                                                          
Kuusalu 
Vallavolikogu liige
Vallavolikogu 
revisjonikomisjoni 
esimees

Mait Kröönström
Kuusalu 

Vallavolikogu liige                           

Rein Heina
Loksa 
linnavolikogu 
esimees

Foto: Sulev Valdmaa
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Kuusalu vallavolikogu esimees
Hr. Enn Kirsman

AVALDUS

Kolmapäeval, 27.01.2016a, toimus Kuusalu vallavolikogu istung, kus enne päevakorra menetlemist 
andsid viis volikogu liiget volikogu menetlusse umbusaldusavalduse vallavanem Urmas Kirtsi vastu. 
Umbusaldusele allakirjutanud ei soovinud umbusalduse erakorralist menetlemist, samuti ei võtnud 
sellekohast otsust vastu ka volikogu.
Samal päeval, 27-ndal jaanuaril 2016a, edastas Kuusalu vallavolikogu esimees Enn Kirsman 
elektronpostiga Kuusalu vallavolikogu istungi kutse 01.veebruariks 2016a algusega kell 19.00.
Meie, avaldusele allakirjutanud teatame järgmist:
01. veebruari 2016a. volikogu istungi korraldamisega on rikutud Kuusalu valla põhimääruse § 23 
lg.8, mille kohaselt volikogu istung ei alga hiljem kui kell 18.00. Tulenevalt eeltoodust, on Teie poolt 
kokku kutsutud volikogu istungil vastuvõetavad otsused õigustühised.
Seoses Kuusalu valla põhimääruse rikkumisega volikogu istungi kokkukutsumisel, palume kutsuda 
kokku uus vallavolikogu istung sama päevakorraga, arvestades rangelt KOKS-is ja Kuusalu valla 
põhimääruses sätestatut.

01.veebruaril 2016a kell 19.00

Vallavolikogu liikmed:
Värner Lootsmann
Sulev Valdmaa

EELNÕU

O T S U S

Kiiu        
01. veebruar 2016 nr 

Umbusalduse avaldamine Kuusalu 
vallavanem Urmas Kirtsile

 

Võttes aluseks kohaliku omavalitsuse korralduse seaduse § 22 lõike 1 punkti 18 ning § 46; 
Kuusalu valla põhimääruse § 29; arvestades Kuusalu Vallavolikogu 27.01.2016 istungil esitatud 
umbusaldusavaldust (reg nr 3.2-2/283) ning tulenevalt avaliku hääletamise tulemustest, Kuusalu 
Vallavolikogu

o t s u s t a b:

1. Avaldada Kuusalu vallavanemale Urmas Kirtsile umbusaldust.

2. Kuusalu vallasekretäril teha otsus Urmas Kirtsile teatavaks.

3. Otsust on võimalik vaidlustada Tallinna Halduskohtus 30 päeva jooksul arvates otsuse 
teatavakstegemisest.

4. Otsus jõustub teatavakstegemisest.

/allkirjastatud digitaalselt/
Enn Kirsman
Volikogu esimees

„Vastlatrall“ Kuusalu vallavolikogu 
esimehe Kirsmani juhtimisel

Kuusaku vallavolikogu esimees Enn Kirsman on mees nagu orkester – teeb 
reklaami, teeb teatrit, juhib volikogu „vastlatralli“ (või klounaadi!) – ainukesed 
probleemid tekivad esimehel oma kohustustest tuleneva, vallavolikogu töö 
korraldamisega, Selle kohta on tabavalt öelnud volikogu liige Andres Kaarmann: 
“Aga sorri, selle tralli oled Enn ju ise korraldanud. Nii nagu oma parematel 
päevadel Kuusalu opositsioonis, kus ei möödunud vist ühtki volikogu koosolekut 
ilma sinu arupärimiste, teabenõuete või protestideta? Hakkas inimestel see juba 
ununema. Ja selle asemel, et asjast rääkida, hakkad sa lahmima Loksa suunal või, 
et kes ja kellega käib. Korraliku hüvitisega volikogu esimeesvõiks veidi enamaks 
suuteline olla.“ 

Jutt jumala õige. Jättes momendil kõrvale Kirsmani haldusreformi „ämbrid“, 
saab hea lugeja ülevaate volikogus toimuvast läbi lisatud materjali, kus teemaks 
vallavanem Urmas Kirtsi umbusaldamine.

Järgneb lk 6
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Sorteerimise peamiseks vastuväiteks 
nimetatakse mugava süsteemi 
puudumist. Tavatarbija eeldab, et 
edukaks sorteerimiseks peab kodus 
olema mitu erinevat prügikasti 
eri liiki jäätmete jaoks ja lõpuks 
tuleb need viia kodust kaugel 
asuvasse konteinerisse. Uuenenud 
pakendikotiteenusega on need 
mured lahendatud, sorteerimine pole 
kunagi varem olnud nii lihtne.

Pakendid viiakse ära 
koduväravast
Pakendkoti teenus on mõeldud 
eramajadele, et muuta igapäevane 
jäätmete sorteerimine võimalikult 
mugavaks. Pakendikotti võib panna 
kõik puhtad pakendid ja alates selle 
aasta jaanuarist ka vanapaberi. 
Kõige olulisem ongi jälgida, et 
pakendid oleksid puhtad, sest ainult 
nii saab neid taaskasutada. On ju 
ilmselge, et jogurtit ja plastikut 
kokku sulatades head plastmassi ei 

Pakendikott muudab sorteerimise imelihtsaks
saa. Kui pakendikott on täis, pole 
vaja teha muud, kui tõsta see kord 
kuus värava taha ja Ragn-Sells tuleb 
korjab need ära. Igale kliendile 
jäetakse kokkulepitud kohta, näiteks 
postkasti, uus pakendikott. Edasi 
liiguvad pakendid juba Ragn-Sellsi 
sorteerimiskeskusesse, kus need 
läbivad täiendavad sorteerimise. 

Tasuta teenus
Põhjus, miks pakendikotti kasutab 
täna juba üle 5500 leibkonna, 
peitubki selle teenuse lihtsuses - 
kõik pakendid saab panna ühte kotti, 
need saab ära anda koduväravast 
ning kõigele lisaks on see teenus 
tasuta. Pakendiorganisatsioon TVO, 
mis vastutab Eesti turul müüdud 
pakendite kokkukogumise ja taas-
kasutusse suunamise eest, on teinud 
võimalikuks ka pakendikoti tasuta 
kogumisteenuse. 
Pakendikotist saate rohkem lugeda 
Ragn-Sellsi kodulehelt 

www.ragnsells.ee/pakendikott. 
Samalt lehelt saab ka teenust tellida, 
lisaks võite soovi edastada e-maili 
info@ragnsells.ee või telefoni teel 
6060439.

Rainer Pesti, 
Ragn-Sells AS turundus- ja 

kommunikatsioonijuht

Osaühingu Loksa Haljastus teenustööde hinnakiri 
alates 01.01.2016.a

Loksa Linnavalitsus kinnitas 30.12.2015 korraldusega nr 181 OÜ Loksa Haljastus teenustööde uue hinnakirja

“Ei ole minu oma – pole kahju?“ – jutujätk
Septembris 2015. aastal avaldas 
Loksa Haljastus artikli „Ei ole 
minu oma – pole kahju?“ linna 
joogiveepumpla Posti tn 27a hoone 
vandalismi aktidest.
Möödunud on viis kuud ja jälle, 
nooruslik kontrollimatu energia on 
joogiveepumpla hoone kallal hävi-
tustööd teinud. 20. jaanuari õhtul 
oli ära murdunud vihmaveetoru ja 
saama toruga oli lõhutud signalisat-
siooni kõlarit, torustiku killud olid 
püsiti lumehanges. 24. jaanuaril ot-

sustas keegi soojendada end lõkke 
ääres just joogiveepumpla hoone 
lähedal – lõkke süüdati puurkae-
vuhoone seinast 2 m kaugusel. Hästi, 
et ei puhkenud tulekahju, kuna toll 
õhtul oli väga tuuline ilm.
Veel kord palun vanemaid seletada 
lastele, et joogiveepumbajaam ei 
ole mänguplats. Kui „laste ilmsüütu 
koeruse“ tulemusena pumbajaam 
rikki läheb, siis jääb linn ilma veeta.
Suur abipalve pumplatele lähedal 
olevate majade elanikele, aga ka 

Ülle Rajasalu
Harju maavanem
Ettepanek maavanema järelevalve algatamiseks
Haldusdokumendi (üksikakti) õigustühisuse tuvastamiseks.

Lugupeetud Harju maavanem!
Kolmapäeval, 27-ndal jaanuaril 2016a. toimunud Kuusalu vallavolikogu 
istungil, anti Kuusalu vallavolikogu esimehele Enn Kirsmanile üle viie 
volikogu liikme poolt allkirjastatud umbusaldusavaldus vallavanem 
Urmas Kirsti vastu (umbusaldusavaldus lisatud).  Samal päeval edastas 
Enn Kirsman elektronpostiga Kuusalu vallavolikogu uue istungi kutse 
01.veebruariks 2016a algusega kell 19.00,(kutse lisatud) kuigi samal 
hommikul toimunud vallavolikogu istungil sellist otsust vastu ei võetud ja 
seda isegi ei arutatud. 
Esmaspäeval, 01.veebruaril kell 19.00 – enne vallavolikogu esimehe Enn 
Kirsmani poolt kokku kutsutud „istungi“algust -  edastati vallavolikogu 
esimehele volikogu liikmete Sulev Valdmaa ja Värner Lootsmanni 
poolt allkirjastatud avaldus (avaldus lisatud), milles juhiti tähelepanu 
volikogu istungi korraldamisel Kuusalu valla põhimääruse rikkumisele ja 
tehti ettepanek uue istungi kokkukutsumiseks vastavuses Kuusalu valla 
põhimäärusele.
Vallavolikogu esimehe Enn Kirsmani arvates aga mingit rikkumist 
ei olevat, kuna Tema, Enn Kirsmann olevat enne istungit vestelnud 
telefoni teel kümnekonna! volikogu liikmega (volikogus on 19 liiget) 
ja nad olevat olnud nõus tulema istungile ka kell 19.00!?
Kõik toimunu helisalvestati  Kuusalu vallavolikogu sekretäri poolt. 
Täiendavalt eeltoodule, on vallavolikogu esimees intervjuus 03.veebruari 
2016a. ajalehele „Sõnumitooja“, et need kümmekond! Volikogu liiget 
arvasid, et mida kiiremini saab see asi tehtud, seda parem!
Meie, allakirjutanud Kuusalu vallavolikogu liikmed, leiame, et Kuusalu 
vallavolikogu esimehe Enn Kirsmani poolt on jämedalt rikutud Kuusalu 
valla põhimääruse §23 lg.8 ja volikogu liikmete seaduslikku õigust olla 
kaasatud kohaliku omavalitsuse töösse.
Palume Teil,  pr. Ülle Rajasalu, algatada maavanema järelevalve 
eelnimetatud „istungil“ -koosolekul vastuvõetud haldusdokumendi 
(protokoll-otsus) õigustühisuse tuvastamiseks. Õigustühisuse tuvastamisel 
palume teha asjakohane ettekirjutus Kuusalu vallavolikogule.

Lisa:
Umbusaldusavaldus -  kahel(2-el) lehel
Volikogu liikmete Sulev Valdmaa ja Värner Lootsmanni avaldus -  
ühel(1-el) lehel
Kuusalu vallavolikogu 01 veebruari 2016a  kell 19.00 alanud istungi 
protokoll – otsus – neljal(4-jal) lehel
Volikogu isungi kutsed kahel(2-el) lehel
Kuusalu vallavolikogu 01. veebruari 2016a istungi otsuse eelnõu ühel
(1-el) lehel
04.veebruar 2016a

Lugupidamisega,
Kuusalu vallavolikogu liikmed:
Värner Lootsmann
Sulev Valdmaa
Mait Kröönström
Andres Kaarmann

koerte omanikele, kes jalutavad oma 
lemmikloomadega endise Loksa 
Vene Gümnaasiumi või vee pum-
bajaama alal – kui te märkate noori, 
kes kogunevad joogiveepumpla Pos-
ti tn 27a hoone kõrval, palun paluge 
neil lahkuda ning helistage Loksa 
Haljastuse tel 55512015 ja rääkige 
meile nähtust.
Ärge olge ükskõiksed!

Viktor Fjodorov
OÜ Loksa Haljastus tegevdirektor

Algus lk 5
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Suusalumi, suusalumi ….
Ilus kohev lumi suutis ära sulada just Kaitseliidu Meistrivõistluste ajaks, 
aga see ei heidutanud vapraid suusatajaid. 30. jaanuari hommikul kell 6.30 
startis buss Loksa noortega Otepää poole. Võistkond koosneb 11 erinevast 
võistlusklassist, millest 4 moodustavad kodutütred ja noored kotkad. 
Kahjuks on meil väga kesine suuremate tüdrukute suusatamine, sellel aastal 
oli vaid üks vapper neiu  Keilast, kes julges ennast proovile panna Tehvandi 
tõusudel. Vanemad poisid said oma kolm kohustulikku liiget Loksa noortest 
kokku ning tõid ka vajalikud punktid Harju esindusele.  

See eest võib rõõmu tunda noorematest, sest nii tüdrukuid kui ka poisse oli 
võistkonna jagu olemas. Kõik tegid raja läbi ja olid väga rahul, et viitsisid 
osaleda. Vahva oli kuulda nooremate arutamist, et loeb osalemine ja Harju 
maleva esindamine. Täiskasvanud võiks ka veidi sedasi mõelda, siis oleks 
võinud loota ka kõrgemat kohta kui tubli 7. koht malevate arvestuses. 
Võisteldi ju siiski spordikoolide ja suusatrennide noortega!
Tunnustus Sulle: Johanna Süda, Nora Lambur, Liisa Olop. Margit Liiman, 
Sandra Subbotina, Leila Meister, Kuldar Süda, Hardi Oras, Martt Neidla, 
Alex Alliksaar, Kevin Jõgeda, Silver Roots, Kristo Metus, Marko Kurisoo 
ja Kristjan Tarning.
Eeskujuks noortele olid Marelle Süda ja Tarmo Amer, kes tõid ka vajalikud 
punktid oma vanuseklassis lisaks teistele Harju täiskasvanutele!

Margit Amer
Loksa Noortekeskuse juhataja

Sel aastal mängis ilmataat jälle 
vingerpussi ja paks lumi, mis veel 
mõned nädalad tagasi maad kattis, 
oli asendunud vihma ja poriga. Aga 
meie lasteaiapere ei heitnud meelt ja 
otsustati, et vastlatrall ja -liug ei jää 
seepärast veel tegemata.

Kogunesime kõik saali, kus rääkisime 
lastega alustuseks erinevatest vastla-
kommetest. Pärast sai võistelda 
„suusatamises” ja „kelgutamises”: 
suuskadeks riideribad ja kelkudeks 
tekid. Nooremate rühmade lastele 
tegid „kelgusõitu” õpetajad.
Võimlemissaalis oli sportlik rada 
erinevate ülesannetega, sai ajada 

Hõissa, meil on vastlad!
„siga lauta” ehk lendavat taldrikut 
pulgaga väravasse, hüpata rõngast 
rõngasse, roomata tunnelis ja visata 
pastelt läbi rõnga. 

Lõpetuseks taaselustasime vana 
ja maagilise kombe teha „kada”. 
„Kada” punus ja keeras iga rühm 
riideribadest ja pani sinna kõik kurja 
ja paha, millest oli vaja lahti saada. 
Kui „kadad” valmis, ajasime need 
koos kõige kurjaga keppidega välja.

Ebe Remmel
Loksa Lasteaed Õnnetriinu 

liikumisõpetaja

11. veebruaril, Euroopa 112 päeval on kõigil eu-
rooplastel suurepärane võimalus tuletada meelde 
numbrit 112, mis võib päästa elu! 
Lastele kõige lihtsam viis numbrit 112 meelde jätta -
1 NINA – 1 SUU – 2 SILMA
Vanem rühm Päevakoerad tegi lasteaia õuele lumest 
temaatilise päästekoera Nublu.

Loksa Lasteaed Õnnetriinu pere otsustas osaleda 
Häirekeskuse projektis Euroopa 112 päev, kus  9.-14. 
veebruarini 2016. a oma õuele hädaabinumbri 112, 
et nii lastele kui ka nende vanematele meenutada, 
et Eestis ja Euroopas on üks hädaabinumber 112.                                         
Eestis ja Euroopas on üks hädaabinumber 112 kiirabi, 
päästjate ja politsei appi kutsumiseks. Meie lasteaia 
ühistöö valmiski laste kaasa võetud kiirabi-, pääste- ja 
politseiautodest.

Kaire Kotkas
Loksa 

Lasteaed Õnnetriinu direktor

Euroopa 112 päev

Loksa lasteaias jätkub tire traditsioon tutvustad lastele 
eesti rahvakalendri tähtpäevi.

2. veebruaril tähistasid kõik Loksa Lasteaias Õnnetrii-
nu küünlapäeva: talve ja kevade kohtumine, naljad, 
mängud, tantsud. Lapsed tantsisid ja mängisid suure 
rõõmuga koos täiskasvanutega ja isegi kõige väikse-
mad Mesilate rühma lapsed esitasid oma toreda ebata-
valise küünlatantsu.

Täiskasvanute poolt tehtud küünlanäitus pakkus aga 
lastele üllatusi oma mitmekesisuse ja iluga. Küünlad 
jäid lapsi rõõmustama terveks nädalaks.

Valentina Yusupova
Mesilaste rühma õpetaja

Küünlapäev



18. jaanuaril toimus Loksa 
Gümnaasiumis traditsiooniline üle-
kooliline parodeerimise võistlus, 
mille korraldas õpilasesindus.
Esmakordselt olid kaasatud ka 
algklasside õpilased - vanemad 
klassid võtsid oma meeskonda 
nooremate klasside õpilased.
Võistluseks registreerus 6 kava. Seda 
on võrreldes eelmiste aastatega väga 
vähe vaatamata sellele, et meil on 
kakskeelne kool ja klassikomplekte 
topelt. Kahjuks ei võtnud üritusest 
osa ükski vene osa klass.

Kavad:
4.a klass: „Curly Strings”
5.a klass: „Bruno Mars”

Aitan  lapsi  kunsti  juurde
Jaanuari kuus avanes Loksa Gümnaasiumi õpilastel võimalus osaleda 
Eesti Kunstimuuseumi projektis „Aitan lapsi kunsti juurde”.
Taoline külastus toimus spetsiaalse muuseumitunni raames ja olid 
õpilastele tasuta.
Muuseumitunnid pakkusid igas vanuses õpilastele avastamis- ja 
kaasamõtlemisrõõmu.

12. jaanuaril külastasid Niguliste Muuseumi 1.a-3.a klassi õpilased. 
Muuseumitunni teemaks oli „Lõvijaht”.

13. jaanuaril külastasid Niguliste Muuseumi 4.a-6.a klassid, tunni 
teemaks „Niguliste ABC”

19. jaanuaril oli muuseumipäev 7.a-9.a klassi õpilastel. KUMU-s kor-
raldati 2 muuseumitundi: „Laikmaastik” ja „Peateel”.

20. jaanuaril külastasid gümnaasiumi klassid Kadrioru Kunstimuuseu-
mi, kus õpilastele tutvustati „Kardioru lossi lugu”.

Riina Paartalu
Loksa Gümnaasiumi huvijuht

Tartu rahu 
96.aastapäeval 
asetasid Loksa 
rühma noored 
eruohvitseride 

kogu poolt 
annetatud 

pärja Loksa 
kirikuaias asuva 

mälestuskivi 
jalamile.

Parodeerimise võistlus Loksa Gümnaasiumis
6.a klass: „Justin Bieber”
10. + 3.a klass: „Eesti eurolaulu 
evolutsioon”
11. + 2.a klass: „Popurrii ansamblite 
„Nexus”, „Caater” ja
 „Ice Cream” lauludest”
12.klass: „Meeleheitel lahkuminek”
Võistluse lõpetas õpetajate 
kava: ERSO asendusorkester 
LOPSO (Loksa Pedagoogide 
Sümfooniaorkester) esitas J.Straussi 
„Radetzky marss”.

Žüriisse kuulusid:
Hilleri Treisalt – žürii liige 
väljastpoolt kooli
Ljubov Karofeld – õpetajate 
esindaja

Annely Vill – õpetajate esindaja
Õnnela Tedrekin – direktor
Tatjana Prokopova – õpilaste 
esindaja

Kõik kavad olid väga kõrgel tasemel 
ettevalmistatud, humoorikad ja väga 
ehedad.

Žüriil oli tõsiseid raskusi paremate 
esiletoomisel, aga otsus tuli teha:

I koha ja õiguse esindada kooli 
Harjumaa Playboxide võistlusel 18. 
veebruaril Kose Gümnaasiumis sai 
4.a klass kavaga „Curly Strings”. 
4.a klass on uustulnuk sellel 
üritusel – varem algklassid taolisel 

üritusel ei ole osalenud. Pillid olid 
ise meisterdatud. Ansambli solisti 
Eeva Talsi osatäitja Liisa Olop ei 
pidanud isegi parukat kandma – on 
ju Liisalgi loomulikult paksud ja 
lokkis juuksed. Õpilastel oli iga 
detail läbi mõeldud - iga pillimees 
teadis täpselt, millal on just tema 
kord „soleerida”.

II koha sai 11. ja 2.a klassi kava.
III koha saavutas 10. ja 3.a klassi 
ühine kava

Jagati ka eripreemijaid:
10. ja 3.a klassi kavast tõsteti esile 
Maarja Moksi „Tanel Padarit” ja 
õp.Linda Kase „Birgitit”.

12. klassile eripreemia südamliku 
lahkumise eest
6.a klassile eripreemia „ühtse 
terviku” eest
5.a klassile eripreemia „poisid 
seelikutes”
eripreemia vääriliseks loeti ka 
LOPSO esinemist.

Ürituse lõpus tuli võidukava 
kordamisele.

Hoiame 18. veebruaril teile pöialt, 
4.a klass!!!

Riina Paartalu
Loksa Gümnaasiumi huvijuht
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Põnev bussireis Lõuna-Poolasse 
ja Tšehhimaale

8. – 15. mail 2016, P – P
8 päeva

Reisi tellija on Loksa Kultuurikeskus (Maria Kudrjakova), 
reisijuht Jaan Masing, sõidab “Bussiproff” Toomas Kulvik
Püüame pikal reisil hästi palju näha, aga ka piisavalt puhata 
ning süüa!

Kava:
8.05, P: Väljasõit Loksalt kell 7, Tallinnast Järve keskuse 
parklast kell 8.15. Teeme (söögi)peatuse Iklas, sõidame 
läbi Läti ja Leedu, peame piknikku Kedainiai piirkonnas (ise 
kaasa võtta!). Õhtul jõuame Poolasse ja majutume Lomzas, 
hotellis “Gromada”.

9.05, E: Tutvume Varssaviga: jalutame vanalinnas, 
külastame Kuningalossi, lõunatame, siis sõidame 
Krakovisse ning majutume.

10.05, T: Krakov: jalutuskäik vanalinnas, külastame iidset 
Waweli kuningalossi ja katedraali, lõunatame. Siis tutvume 
maailmakuulsa Wieliczka soolakaevandusega. Õhtul 
sõidame läbi kauni Lõuna-Poola Moraaviasse ehk 
Määrimaale ja majutume iidses Olomoucis, hotellis 
Hotelovy Dum (220 km).

11.05, K: jalutame Olomouci kaunis vanalinnas, siis 
külastame põnevat Javoricske koobastikku, jõuame 
Böömimaale ehk päris-Tsehhi, põnevasse hõbedalinna 
Kutna Horasse (Kuttenberg, 200 km), kus lõunatame, 
näeme Unesco pärandisse kuuluvat vanalinna ja haruldast 
luukambrit. Õhtul kuldse Praha kesklinnaga ja majutume. 

12.05, N: Praha: tutvume kõigi tähtsamate paikadega 
(Hradcany, Viituse katedraal, Karli sild, raekoda jpm), 
lõunatame ja sõidame võimsasse Karlsteini lossi. 
Õhtul jätkame uhkesse kuurortlinna Karlovy Varysse ja 
majutume.

13.05, R: Karlovy Vary (Karlsbad): tutvume ühe Euroopa 
tuntuima suvituspaigaga, vaatame kuuma mineraalvee 
geisri purskamist, supleme termaalvees ja lõunatame. 
Seejärel alustame koduteed läbi rikka, kunagise saksa 
elanikkonnaga Sudeedimaa ehk Põhja-Böömimaa, läbi 
Chomutovi, Mosti, Teplice, Usti nad Labem jt. Decinis Elbe 
ääres külastame lossi ja pealinnas Liberecis (Reichenberg) 
näeme uhket raekoda. Õhtul jõuame taas Poolamaale, kus 
majutume Jelenia Goras (Hirschberg). 

14.05, L: sõidame Sileesia pealinna Wroclawi (Breslau), 
imetleme raekoda jt sõjas säilinud vanalinnahooneid ning 
jätkame suurde tööstuslinna Lodzi kus lõunatame, jalutame 
ja sõidame ümber Varssavi taas Lomzasse, kus majutume 
samas hotellis.

15.05, P: juba kell 8 jätkame koduteed, peatume veel 
Suwalki kaubanduskeskuses, lõunatame Kedainiais ja 
jõuame Tallinna ca 21.30, Loksale kella 22.30 paiku.

Reisi hind 350€.     
Reisi pikkus ca 3900 km

Hind sisaldab: bussisõitu, reisijuhiteenust ja reisikorraldust, 
7 majutust koos hommikusöökidega, enamus lõunasööke ja 
osa sissepääsupileteid. 

Lisatasu eest: mõned lõunasöögid ja osa sissepääsupileteid 
– see sõltub reisile tulevate inimeste arvust ja lõplikest 
piletihindadest ning võimalikest valuutakursikõikumistest.

REGISTREERIMINE TEL. + 372 5809 9705 
MARIJA KUDRJAKOVA VÕI 
E-MAILIL: maria.kudrjakova@gmail.com

Rahakursid:    
Poolas 1€ = ca 4,3 zl, 1 zl = ca 23,5 senti
4.02.16 seisuga 
Tšehhis 1€ = ca 26,5 kr, 1 kr = ca 3,8 senti

           SILMADE KONTROLL                                                                  
          JA

              PRILLIDE MÜÜK
 

 05.03. 2016.a. kella 10.00-st
LOKSA RAAMATUKOGUS

Silmade kontroll maksab 15- eur.
 Prillitellijale on kontroll 8-eur.

 INFO ja etteregistreerimine
         telefonil 5323 2454

Tänusõnad
Tahan avaldada tänu Tiina Murdveele ja kogu linnavalitsusele minu poja 
ravi toetamise eest.
Juba 1,5 aastat on möödas, kui Semjon lõpetas kooli ning tal algas uus elu-
periood. Tal on nüüd rohkem aega füüsiliste harjutuste jaoks ja ravi jaoks.
Tiina Murdvee kuulab alati ära meie mured ning aitab lahendada küsimusi, 
sõltumata sellest, millal me tema poole pöördume. Koos linnavalitsusega 
aitab ta teostada meie plaane, linnavalitsus toetab meid materiaalselt.
Nüüd kui Semjon sai 18aastaseks on ravimise finantseerimine riigi poolt 
on üsna kasin. Kuid me ei tohi ravi peatada. Nii nagu spordimees harjutab 
tulemuste saavutamiseks iga päev, nii ka meie tegeleme ravimisega lak-
kamatult.

Täname Teid abi eest!

Samas, tahan tänada Loksa Gümnaasiumi. Minu tänu kõikidele kooli 
õpetajatele ning töötajatele, lastele, kes tagasid Semjoni õpetamiseks sellist 
atmosfääri, et ta siiamaani meenutab kõike ainult heade sõnadega ja väga 
igatseb kooli. Alati tähelepanelikud, rõõmasad, sõbralikud, alati valmis 
abiks tulema, neid siiamaani huvitab Semjoni elu.
Tänan Teid, see osa elust jääb ereda, õnneliku ja unustamatu ajajärguna 
meie elus!

Anna Ivanova, Semjoni ema

METALLUKSED 
korter, trepikoda, tuletõkke EI-60. Tellimine:  tel 5013363, 

5027999 või e-post: kiiumetall@hot.ee
 

Eesti Diabeediliidu konsultatsioon

MTÜ Pensionäride Ühendus 
Loksa Kompass korraldab kohtumise 

Eesti Diabeediliidu nõuandjatega
2. märtsil 2016 kell 12.00-14.00

Loksa Kultuurikeskuse saalis
aadressil Tallinna tn 47a, Loksa.

Konsultatsioon on tasuta,
eesti ja vene keeltes.

Ootame aktiivselt osalema erinevas vanuses 
huvitatuid, 

 kes soovivad saada teadmisi diabeedi profülaktikast ja 
ravi nõustamist

Kraków - https://commons.wikimedia.org/w/index.
php?curid=17624587



LINNAVARA MÜÜK
Loksa Linnavalitsus müüb avalikul suulisel enampakkumisel alljärgneva 

linnavara:

1. 
Endise laboratooriumihoone kinnistu aadressil Kalurite tn 2b 
Loksa linn, pindalaga 7195 m², sihtotstarve tootmismaa 
(võimalik maa sihtotstarbe muutmine), enampakkumise 
alghind 21600 eurot. Kinnistu asub looduslike tiikide 
põhjakaldal, mereni (Hara laht) umbes 250 m. 
Valmidus tehnovõrkudega liitumiseks olemas.

2. 
Kinnistu aadressil Kalurite tn 2c Loksa linn, pindalaga 2317 m², 
sihtotstarve tootmismaa (võimalik maa sihtotstarbe muutmine), 
enampakkumise alghind 4650 eurot. Mereni umbes 300m. 
Valmidus tehnovõrkudega liitumiseks olemas. 

3. 
Kinnistu aadressil Nooruse tn 6 Loksa linn, pindalaga 3232 m², 
sihtotstarve tootmismaa (võimalik maa sihtotstarbe muutmine 
ja kinnistu jagamine kaheks eramu krundiks), enampakkumise 
alghind 32 320 eurot. Kinnistu asub Loksa linna keskosas. 
Valmidus tehnovõrkudega liitumiseks olemas.

4. 
Jõekalda kinnistu Loksa linnas, pindalaga 14414 m², 
sihtotstarve elamumaa, võimalik maa sihtotstarbe muutmine 
ja kinnistu jagamine. Enampakkumise alghind 59960 eurot. 
Kinnistu asub looduskaunis kohas Valgejõe kaldal, piirneb 
mereäärse parkmetsaga, mereni (Hara laht) umbes 300 m. 
Tehnovõrkudega liitumise võimalus.

5.
Hoonestatud kinnistu aadressil Posti tn 11 Loksa linn, pindala 
2342 m², sihtotstarve ärimaa. Võimalik maa sihtotstarbe 
muutmine. Kinnistul asub endine saunahoone pindalaga 
527 m², koos kõikide tehnovõrkudega ja lokaalse kütte või-
malusega, võimalik vaba katusealuse väljaehitamine (umbes 
100m²), Hoones on toimiv elektrisaun. Võimalik on kinnistu 
suurendamine kõrvalasuva hoonestamata maa arvelt. 
Enampakkumise alghind on 79 125 eurot. 
Loksa linnas on rekonstrueeritud vee- ja kanalisatsiooni-
süsteem ja biopuhasti.
Osavõtu tingimused:
Osavõtutasu 100 eurot tasuda enne enampakkumist Loksa Linnavalitsuse arvele 10002025531005 SEB 
panka. Osalemisel esitada maksedokument. Registreeruda saab kohapeal enne oksjonit. Notarikulud 
tasub ostja.
Enampakkumine toimub 17.03.2016 kell 11.00 Loksa Linnavalitsuse saalis Tallinna tn 45 Loksa linn. 
Info telefonidel 509 4088, 603 1252.

Korstna-
pühkimise 

teenus!
OÜ Dolmax korstnapühkijad 

(litsents nr 075620) 

teevad puhtaks teie 
majade 

korstnad ja lõõrid. 
Selle alal on meil üle 

20-aastane kogemus – 
see on puhtus ja kvaliteet. 

Hind on taskukohane, 
pensionäridele 

10% allahindlust. 
Tel.: 508 8941 või 

6031263
E-post: 

ignatenko49@mail.ru

Колоборденко

Анатолий

Константинович

22.04.1941 - 07.04.2012

Hauakiri on TASUTA
Rannamändide tantsuringid 
ootavad uusi tantsuhuvilisi

Rannamändide tantsuringid toimuvad Loksa 
Kultuurikeskuse saalis:

 - Line-tants
   E: 9.15- 10.30
 - Seenioride tantsuring

Ühel nädalal on tantsuring teisipäeval 
kell 12.00-14.00 ja teisel nädalal on 
kolmapäeval kell 12.00-14.00.
Tore on kooskäia, erinevad esinemised. 
Tants on tervisele!

                 Vaike Reinla Tel 5670 2757  
  

Loksa postkontori lahtiolekuajad
Loksa Postkontor (Papli 2, Loksa 74806)
   T,K 9:00-16:00
   N 9:00-15:00
   R 9:00-18:00
   L 9:00-12:00
   E,P suletud

Kõikidel ettevõtetel ja inimestel, kes elavad või asuvad lähimast postkontorist 
kaugemal kui 5 km, on võimalik kirjakandja tasuta koju või kontorisse kutsuda.
Kirjakandjat saab tellida meie kliendiinfo telefonilt 661 6616.
Tellimusi võtame vastu E–R kella 9–20 ja L-P 9-15.
Eest Posti kirjakandja osutab järgmisi teenuseid:
- kirisaadetise, postipaki, kullerpaki vastuvõtmine ja kättetoimetamine;
- ajakirjade ja -lehtede tellimuste vormistamine;
- maksete tasumine;
- postimaksevahendite müük.

Alates 1.03.2016 
on Loksa postkontor 

avatud 
viiel päeval nädalas

Küttepuud ja toidukartul 
Simunast!

Tel: 5157741

Loksa Ujula
Lahtiolekuajad:

E, T,K, N, R: 8.00-21.30
L, P:  10.00-21.00

Arveldused ainult 
sularahas.


